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Informace o léčivech 

Dle přítele Červinky jsme bohužel ještě neobdrželi objednané léčivo. Bude až někdy v polovině června. Omlouvá 

se, ale není to jeho chyba – naopak se velmi snažil, ale nešlo to. Včelaře bude o dodávce informovat mailem.   

Aktuální situace ve včelstvech s přihlédnutím na stav po vytočení 

Snůšková situace je dobrá. Kdo je v portálu včelaře (je nás tam už víc než polovina) může si vyzkoušet novou 

funkci – proklik na přímý vstup do LPIS. Vyjedou podrobnosti o stanovišti. Možnost například vyhledat plodiny 

v okolí apod. 

Informace od přítelkyně Belušové 

Středočeský kraj dá peníze do vyšetřování na mor. Bude to pojato jako veřejná zakázka. Může se ucházet 

kdokoliv kdo má způsobilost. Vyšetřovat se bude v lednu 2025.  Problémem může být splatnost 40-50 dní. 

Hodnota zakázky je cca 1,5 milionu. Sekretariát o to mít zájem nebude, bude mít zájem Čabárna s vyšetřením 

v osvědčené Agrole. Krajské úřady mají zájem o vyšetřování, ale chtějí, aby bylo co nejplošnější. V praxi je třeba 

se spokojit s tím, že když se alespoň 20 nebo 30% včelstev vyšetří, alespoň něco se zachytí.   

Rozsáhlé pásmo moru včelího plodu je nově zjištěn na Říčansku (20 katastrů). 

V rámci akce na Čabárně proběhla mimo jiné i ukázka sublimátoru kyseliny šťavelové. V současné době zřejmě 

není, kdo by inicioval snahy o uznání kyseliny šťavelové jako veterinárně uznaného přípravku na ošetření 

včelstev proti varroáze a sublimace, jako účinné metody k ošetření včelstev. Zařízení na sublimaci máme jako 

spolek dvě. Lze půjčovat jedno z nich pro proškolené včelaře. Je to možnost, jak se se zařízením seznámit, 

porovnat tento s jinými léčebnými postupy a případně se rozhodnout pro jeho zakoupení.  

Přijímání   

Přijímal se nový člen p. Tomáš Helcl. Chodí do kroužku na Čabárnu. Už včelaří, a to se dvěma oddělky v úlech 

Optimal ve Vrapicích. Musel je pracně shánět (není to moc běžná rámková míra) a sehnal u přítele z výzkumáku. 

Včelstva jsou vyšetřena. Pro všichni, proti 0, zdrželi se 0.  Přítel Helcl byl přijat, poděkoval za důvěru a vyslovil 

odhodlání nezklamat.  

Muzeum včelařství v Kolči 

Letos Medová pouť nebude a nebude ani příští rok. Další část zámku se totiž bude rekonstruovat. Byl získán 

dotační titul a předává se staveniště stavební firmě.  

Muzeum včelařství je ale v provozu a přítelkyně Belušová žádá o tradiční pomoc s úklidem. Z termínů vyšlo jako 

nejlepší úterý 11. června, od 15 hodin. Paní starostka Skolilová chystá chlebíčky a velmi si patronátu včelařů 

považuje. Každý nechť si vezme to, s čím rád při úklidu zachází.  

Den včel na Čabárně 

Přítelkyně Belušová povyprávěla o akci na Čabárně ke Dni včel. Pomohl nezištně spolek Obr z Brandýska. 

Účastníci se bavili. Bylo 9 stanovišť, z toho 8 soutěžních. Absolventi obdrželi od NSEV Kladno pozornost – včelí 

pexesa či kvarteto. 1 května už med mimořádně byl, mohlo se tedy i vytáčet. 160 lidí byl skoro strop, co prostor 

a akce unese. Z dobrovolného vstupného se vybralo cca 2700 Kč, což pokrylo občerstvení. Základní organizaci to 

nic nestálo. Může to být rozšíření našeho programu do budoucna. Možná posunout na 8. 5., aby to nebylo hned 

po čarodějnicích.  Fotky a zápis z akce, nahrazující květnové setkání jsou na webu a ve fotogalerii. 



Nabídka stanoviště 

Přítel Košut nabízí stanoviště pro 5-7 včelstev v Kladně pod haldou naproti hřbitovu.  

Diskuse:  

Diskutovala se cenu medu. V menším množství možná přes 200, ale pro větší odběr se stále zdá 200 Kč jako 

strop.    

Přítelkyně Belušová se ptala na zpětnou vazbu na akci Penny, která byla na světový den včel.  Mezi včelaři byly i 

hlasy, že je to ponižující. Dle pravidel včelaři měli přijít po dvou pro 20 kg, což není tak zásadní rozdíl jako když 

jde jeden včelař pro 10 kg v běžné slevě. Někde někdo využil, některé prodejny  samy akci zrušily nebo byl cukr 

záhy vyprodaný.  Jeden den problematiku nevyřeší. 

25. - 26. října 2024 se na Výstavišti Flora v Olomouci koná XXIII. ročník mezinárodní Konference vynálezců a 

zlepšovatelů ve včelařství. Zvážit zájem o návštěvu, ale i zájem vystavovat. Exponátem může být i poster o 

nějakém vlastním nápadu, praxi. Příjem přihlášek je do 30. 8.  

Prodej oddělků i produkčních včelstev nabízí náš člen, přítel Hrdlička z Vrapic.  

 

Zapsal přítel Jan Červený 


